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Luxembourg, 15/11/2025   

ENG  
Press Release  
 
Full-Scale Emergency Exercise at Luxembourg Airport 
 
Today, 15 November 2025, Luxembourg Airport carried out its full-scale emergency exercise, 

“SPARK25”, designed to test and ensure the effectiveness of its emergency procedures. 

Such crisis simulations are required every two years to comply with international standards, 

maintain operational readiness, strengthen preparedness, and ensure the highest levels of 

safety in the unlikely event of an emergency situation. 

 

This year’s scenario focused on the evacuation of passengers and injured persons from both 

an aircraft and a vehicle, as well as the provision of on-site medical services. The exercise 

further evaluated the coordination and flow of information, the responsiveness of emergency 

services, and the overall decision-making process. 

 

   
These photos show parts of the full-scale emergency exercise at Luxembourg Airport on 15.11.2025. 

It is very important that they remain strictly within this context. Thank you. Download the HD photos 

here: https://share.lux-airport.lu/index.php/s/icyDPoNKxGFpsd6 //  
Photo credits: Vincent Flamion for lux-Airport 
 

The exercise took place between 14:00 and 16:00 and had no impact on airport operations. 

Safety and security were maintained at all times. More than 200 participants were involved, 

including volunteer actors, operational emergency responders, and exercise evaluators. 

https://share.lux-airport.lu/index.php/s/icyDPoNKxGFpsd6%20/
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An after-action review will now be conducted to further strengthen coordination and improve 

future response capabilities. This exercise required months of preparation for scenario 

development and partner coordination. Its execution shortly after a real incident was purely 

coincidental and not connected to the event. 

 

We would like to extend our sincere thanks to all those who contributed to the successful 

execution of “SPARK25”, including the Police Grand-Ducale, CGDIS, Douane, ANA, Luxair 

Services, and Jetfly. Additional thanks go to the Direction de l’Aviation Civile, the AET, and 

the HCPN for their valuable involvement. 

 
 
FR 
Communiqué de presse 
 

Exercice d’urgence grandeur nature à l’aéroport de Luxembourg 
 

Aujourd’hui, le 15 novembre 2025, l’aéroport de Luxembourg a réalisé son exercice 

d’urgence grandeur nature, “SPARK25”, destiné à tester et garantir l’efficacité de ses 

procédures d’urgence. De telles simulations de crise sont requises tous les deux ans afin de 

respecter les normes internationales, maintenir la préparation opérationnelle, renforcer la 

résilience et assurer les plus hauts niveaux de sécurité en cas de situation d’urgence, aussi 

improbable soit-elle. 

 

Le scénario de cette année portait sur l’évacuation de passagers et de personnes blessées à 

la fois à bord d’un aéronef et d’un véhicule, ainsi que sur l’apport de soins médicaux sur site. 

L’exercice a également permis d’évaluer la coordination et la circulation de l’information, la 

réactivité des services de secours et l’ensemble du processus décisionnel. 
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Ces photos montrent des éléments de l’exercice d’urgence grandeur nature organisé à l’aéroport de 

Luxembourg le 15.11.2025. Il est très important qu’elles restent strictement utilisées dans ce contexte. 

Merci. Téléchargez les photos en HD ici :https://share.lux-airport.lu/index.php/s/icyDPoNKxGFpsd6  
Crédits photo : Vincent Flamion pour lux-Airport 

 

L’exercice s’est déroulé entre 14 h 00 et 16 h 00 et n’a eu aucun impact sur les opérations 

de l’aéroport. La sûreté et la sécurité ont été assurées en permanence. Plus de 200 

participants ont été impliqués, dont des acteurs bénévoles, des intervenants opérationnels 

de secours et des évaluateurs. 

Un retour d’expérience sera désormais mené afin de renforcer encore la coordination et 

d’améliorer les capacités de réaction futures. Cet exercice a nécessité plusieurs mois de 

préparation pour l’élaboration du scénario et la coordination entre les partenaires. Son 

exécution peu de temps après un incident réel était purement fortuite et sans lien avec celui-

ci. 

 

Nous tenons à exprimer nos sincères remerciements à tous ceux qui ont contribué à la 

bonne réalisation de “SPARK25”, notamment la Police Grand-Ducale, le CGDIS, la Douane, 

l’ANA, Luxair Services et Jetfly. Nos remerciements vont également à la Direction de 

l’Aviation Civile, à l’AET et au HCPN pour leur précieuse participation. 
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